
Kære lystfiskere, 

Med de flotte fangster fra 2024 i frisk erindring, ser vi nu frem mod en ny spændende sæson ved 
vores enestående å. 

Vi har noget helt unikt i Karup Å: vores fantastiske havørreder. Åen er et af de få steder i 
Danmark, hvor drømmen om at lande en havørred på over 10 kg stadig kan blive til virkelighed. 
Det er et privilegium, vi skal værne om, så både vi og kommende generationer kan nyde dette 
fiskeri i mange år fremover. 

En bekymrende tendens 
Når vi ser tilbage på de seneste 10 år, viser statistikkerne desværre, at gennemsnitsvægten på 
de store havørreder er faldende. Der kan være mange årsager til denne udvikling, men én ting er 
sikker: Genmassen for de store havørreder i Karup Å-systemet er noget helt særligt, og det er 
vores fælles ansvar at beskytte og bevare den. 

Der er især to ting, vi som lystfiskere kan gøre for at bidrage: 

1. Vis omtanke ved hjemtagning af store fisk 
Specielt hunfisk over 70 cm er vigtige for bestanden. Det betyder ikke, at vi aldrig må 
tage en stor fisk med hjem, men lad os høste med omhu og tænke på fremtiden. 

2. Pas godt på nedgængerne 
De havørreder, der overlever gydeperioden og vender tilbage til havet, kan komme igen 
som endnu større fisk og gyde flere gange. Disse fisk har en unik genmasse, som er 
afgørende for at sikre store havørreder i Karup Å fremover. 

En opfordring til alle 
Vi vil derfor opfordre alle lystfiskere til at udvise mådehold og omtanke, når vi nyder fiskeriet ved 
Karup Å. Sammen kan vi gøre en forskel og sikre, at vores fantastiske vandløb fortsætter med at 
være hjemsted for store havørreder og lystfiskere.  

Vi ønsker jer alle en fantastisk sæson 2025 – og knæk og bræk! 

Med venlig hilsen 
Bestyrelsen i Karup Å Sammenslutningen (KÅS) 

 


